
P r p t o k ó l  n r l x / g l

z sesJi Rady MiejstieJ w Jqdrzejowie odbyteJ w dniu 26 marca 1991 r,

o godz.9-tej w sali Urzqdu Rejonowego w Jqdrzejowie.

Ad.1.  fX sesiq Rady Miejskiej  w Jgdrzejowie otwiera

Pan Tad.eusz Lato -Frzewodniczqcy Rady.
$twlerdzar,rze na stan 28 radnych obecnych jest 26 rad.nychrco stanow:

9215 Yo.
Jest to quonrm prawomocne do podejmowania uchwal.
frzewod.niczqcy powitaZ przybylych na sesjQ radnych Rady Miejskiei,

przedstawlcieli stronnictw politycznych i stowarzyszeúrBurnistTza,

i  przybylych na sesjq.
Radny K.Grabowski zgTasza wnfosek o dodatkohte przyiqcle do porzqdlnr

obrad punktu trPoprawki do Statutu Gminyrr.

Porzqdek obrad przyjqto jednogloÉnie z uwzglgdnlenierr wniosku radne-

go K.Grabowskiego jako pkt.1J porz1dku.

Porzqdek obrad:

1 .Otwarcie sesji rstwlerdzenj.e quorumrprzyj€cie porzqdku obrad.

2.Usprawiedliwienie radnych nieobecnych na VIII sesji w dniach

15. r I  .b r . / r  pos ledzeníe /  i  20 . r l .b r . / I r  Éos iedzen ie / .
S.Wzyjecie protokólu z poprzedniej  sesJi .

4.Powolanie Komisji wniosków i 'chwa].

5.InformacJa o real-Ízacjl wniosków wsi Zagaje i Jaslonna w sprawie

odtqezenia siq od korzystania z OÉrodków Zdrowia w tJodzistrawiu

i Rakowie-/refefu¡e Przewodniczqca Komisji Zdrowlaropiekl blolecz'

nej i Ochrony Süodowiska/.

6.Wybór Bkarbnika Gminye

T.Podwy2szenie kapitalu tsanku Swlqtokrzyskiego.

S.Wniosek Zarzqd.u o zmianq uchwaly Nr VIII/56/gl Rady Miejskiej

w Jqdrzejowle w sprawie okreÉ1enla wysokoÉci stawek podatku od

nleruchonoÉci na 1991 rok/ na slotek protestíw/.

9.Opinia Rady Miejsklej w sprawie regionalizacji Kraju.

lO.PodJgcie uchwatr w sprawie nabycla nieruchomoéci na wlasnoéó

mienia komunaln€Bo.

ll.fnformacJa o wykonaniu uchwal podiqtych na poprzednieJ sesJl.

l2.InformacJa o stanie prac nad RegulaÉnem Organizacfjny¡n Urzqdu

MieJskiebo i prac przygotowawczych bud2etu.
lS.Harmonogram realizacji nrriosków z wyborów do organów samorzqdów

wi  eJsk ich .

14. Infornacja o dzÍalalnoÉci Sejmiku Samorzqdowego.

l5.Poprawki do Statutu Gminy.

l6.Zapytanla i wolne r,vnioski.

lT.Zam\stlqcie obrad.
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fradny W.Kuémierz vmioskowal o takie planowanie porzqdku obrad sesji.t

aby nie zachodzila potrzeba odbywania dwóch posiedzeú. oraz o zwracani<

przez hzewodnfczqcego Rady uwagiraby glosy radnych dotyczyly ÉclÉ1e

omawianego tematu.

Racina B.Kociszewska-tsh¡sial wnioskowala o wysytanie zawiadomieú o sesji

na dluZszy ni? dotychczas okres przed planowanq sesjq.
'est 

ró2ny przekrój zawodorqy radnyeh i czas tygodnia jest za krótki

na zorganizowanie sobie pracy takraby móc uczestniczyó w sesji.

Rzutuje to na frekwencJq radnych na sesJach.

Ztrrócila ponadto ul,vagqr2e planuje sie zbyt dtugl porzqdek obrad sesji,

Adr2; Rada usprawiedliwila nieobecnoéó radnych:
'1 . Ryaaard Kurkowski,

2.Güstaw Leksa,

5.Genowefa Pelkar

4.Ryszard lviatusik,

5.El2bieta Podsiadla,

6.Waldemar Woániak

nieobecnych na posiedzeniu Rady w dniu 15 lutego

1991 roku / I  posiedzenle/

o?az radnych:
l .Andrzej  Hatny,

2 .Wojc iech  Ka l in in ,

3.Mieczyslaw Koniusz,

4.Ryszard Kurkowski ,

{aldemar Ku6mierz,

6.Ryszard t{atuslk,

T.Genowefa Pelka,

S. lv lar ia Rokicka,

9.Gustaw Siewiorek,

10 .Jerzy  Smack l ,

11.Wáldemar Woániak,
' l2.Lucjan Zajqc

nieobecnych na posiedzeniu Rady w dniu 20 lutego
1991 roku/If posiedzenie/ .

Ad.J. Rada jednogloénie nie wnoszEc uwag przyiqta
protokól nr VITI./91 z poprzedniej sesji Rady /z dwóc]n posi edzen/.

Ad.4. w punkcie tyrn jednogloÉnie powotano KomisJq vrniosków
i uchwal r'¡ osobach:

' l . r adna  E .P^ds iad la ,

2. radny L. i '4aksalon.
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Ad.5. Referuje Przewod.niczqca Komisji ZdrowlarOpiekl ,$polecz-

neJ i Ochrony Srodo¡¡iska.

Poinformowala Rad€r2e wniosek mieszkaúców Zagaje zalatwiono pozytyw-

nie,i4ieszkariey Zagaja bez przeszkód mogq korzystaé z porad lekarskich

w przychodni Zdrowia Nr 1 w Jgdrzejowie.
Negatywnie za?atwiono wniosek rnieszkarlców Jasionny.

Mieszka¡'cy Jasionny zadowol-eni sq z pracy l-ekarza w OÉrod.ku Zdrowia

w l lakowie,problemem jest  brak jakiej-koiwlek konunikacj i  miqdzy
tymi rniejscowoÉciami.Dojazd do Jqdrzejowa jest natoniast barrlzo dobry
Pacjenci  muszq ponadto przyje\dLaó po leki  do Jqdrzejowa.
"adna B.Ksciszewska- l fusial  w imieniu Komisj i  zglosi la wniosek
l.t sprawie pilnej potrzeby uruchomienia 1ub przedlu2enia l inli
Komunikacji Miejskiej JEdrzejów do solectwa Jasionna raz lub dwa

razy dziennie z wtzglqdni.eniem dojazdu do OÉrodka Zdrowia w Rakowle.

.Ad.6. Burmistrz przedstawil kandydaturq pani Bo2eny Ciepluch
na stanowisko Skarbnika.
Radna B.Kociszewska-lfusial zwrócila. siq z zapytaniern do kandydatki
czy pracujqc w "Wydziale Finansolqym Urzqdu Miejskiego b€dzíe ¡niala
rno2l iwoÉó doszkalania s iq.
Burmístrz udziela radnej wyjaÉnieniar2e sq organizowane ktrsy przez
Vlojewódzki Oérodek Doskonalenia Zawodowegora tak?e przez Delegata
Pelnomocnika Rzqdu pana mgr H.Rz€pQ,Kursy organlzowane sq hr zwiqzku
ze znieniaj4cym siq systernem pralr?Iym.
Racna B.Rogulska jest zd.ania rhe na kurs mo2na wyslaó nowego kierow-
nika Wydzia?u Finansowego przynajmniej po pótrocznym okresie pracy,
k iedy pozna szczególy pracy Wfd.zialu.
w wydziale Flnansor{ym nie bylo zmian kad.rowl'chrpracov,nicy znajq
i bardzo dobrze wykonujq swoje zadania.
R.ada jednogloÉnie przyjqla kandydature p.Bo2eny Ciepluch na stanowis-
ko Skarbnika.

/uchwata Nr Tx/66/91 w sprawie powolania Skarbnika l{iasta w Jqd.rzejo-
wie w zaT1czeníu/.

4d.7. PotrzebE podwy2szenia kapitalu Banku Swiqtokrzyskiego
uzasad.nia Burmistrz.
Proiekt uchwaly w tej spravrie przedstawia L.Maksalon -przewodniczqcy

Komisj i  wniosków i  uchwal.
Radny J.Hatys-przewodniczq_cy Komisji Bud2eturGospo.d.arki 1 Mienla
popiera wníosek 1 proponuje zwielokrotnié proponowanq iLoÉé akcJl,
ponÍewa2 od tego bgdq naliczane dywÍdendy.
Burmistrz-bylbym bardzo ostro2nyrnie xnatrzt zrramy jeszcze bud2etu na
rok bieíScyrdroga dó powiEkszenia akcj i  n ie jest  zamkniqta.
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Radny K.Garbowski zwraca siQ z zapytaniem od kiedy kapltal bqdzie

procentowal.

Burmistrz-pytanle slusznerale níkt nie jest w stanie odpowiedzieó

na to pytanierjest to d"la nas ryzykorale bez ryzyka trudno pracowaó.
^tadna B.Kociszewska-Musial  popiera wniosek o zwiqkszenie akcj i  do

24 m1n.  z !  , t  j  .2O akc  j i  .
Radny K.Grabowski jest przeciwny glosowi przedmówczyni.Nj.e chciatbym

mówi radnyraby nam ktoÉ zarzucil.r2e spoleczne pieniqdze wyrzucamy

w b lo to .
l io2e okazaó siqr2e za rol .  czasu nie b€dziemy ¡niel i  z tego korzyÉs1.
l4.Konleczyúskf-SD-najqc 1O akcji jak proponuje Burmistrz mo2na
korzystaó ze wszystkich profitéw i nie trzeba liczyó na dywidendy.
iiadny J.Hatys-po wysluchaniu glosów w d.yskusji ostatecznie wypowiada
siE za uchwaleniem uchwaly w wersj i  przedstawionej  w projekciert j .

zw lqkszyó kap i ta?  o  da lsze  5  akc j i .
i'o opraco'F¡aniu bud2etu Komis¡a BuAáeturGospodarkl i l4ienia rozezna
sprawq i ewentualnie wystqpi o dalsze podwy2szenie kapitalu
Banku Swf Etokrzyski ego.
Rada 2J glosarni przy 2 glosach wstrzymujqcych siq podiqla uchwalq
i\ir IX/67/91 l¡ sprawie podwy2szenia kapitalu Banku Swiqtokrzyskfego.

/uchwala Nr Ix/67/91 w zaL4czeniu do protokóhu/.

Ad.8. Sprawq dotycz4c4 tego punktu referuje Przewod.nlczqcy
Rady l t ie jskiej .

Przewodnlcz4ey Rady jest przeciwny zniesieniu podatku od nieruchomoé.
c i  d la  ws i .
Informuje Radq o odbytej naradzie z soltysani i przewodniczqcymi

rad soleckichrna której miqdzy innymi omawiano temat podatku od
nieruchomoÉci,

Poinformowal tak2e r?e wszyscy soltysi zostali zaproszeni na dzisiej-
sz7 sesjq,  a przyszTo ty lko t rzech sol tysów.
W dyskusj i  g los tabral i :
Radny w.woániak -przewodniez}cy Komisji Rolnlctwa i LeÉnicfia
w imieniu Komisii zostal zobowiqzany do z?.o2enia wnioslm w sprawie
zniesienia podatku od nieruchonoÉcL dla wsi ze wzglqd.u na trud.na
sytuacjg f inansowq wsi .
Prosl o uwzglqdnienie przedstawionego wniésku.
Itadny K.Grabowski wypowiad.a siq przeciwko d.zieleniu spoleczeristwa
na w i .eÉ i  m ias to .
Radny Woán1ak zniesÍenie podatku uzasadnia trudnq sytuacjq w roLnic-
twie ¡nówi radny Grabowski.Pyta czy rolnik nie mo2e zbankrutowaó
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skoro przedsiqbiorstwo mo2e.

Ja o ten system walczylem 12 latra od 1 kwietnla zostajq bezrobotnyn

i  cala zaloga.

Sol tys Sqk z Wol icy -rolnicy sami dbal i  o wszystkornikt  s iq rolników

o nic nie pytal.Z trudem postawiono budynkira dzisiaj od tego wlasnqr

muszq rolnicy plació podatki .

Radny A.Ciesielski  - ro lnÍk mo2e 1Éó na zasi lek dla bezrobotnych,

ale cale Zycie c iqZko pracowalrzostanq mu budynkirpole odda.

Podaje przyklad enerytki rolniczki z ltr ichowarktóra otrzymuje emery-
turq w wysokoéci 595 tys.z7, ¡a oplaty miesiEczne tej emerytki wynoszq

oko lo  500 tys .zL¡
Zadaje pytanie dlaczego w innych gminach nie uchwalono podatku.

Je2eli komunikacja siq nie utrzyma to je zlikwidowaó.

Radny K.Grabowski pyta dlaczego rolnikrktóry r¡a 2O ha ziemi nie

b€dzie placl l  podatku, a ten co ma 18 arów rua ptacj .ó.

StawÍa formalny wniosek o zniesienie podatku od nieruchomoÉci dla
wszys tk ich .

Radny R.Kr.rrkowski stawia formalny r¡¡niosek o utrzymanie podatku zarównr
dla wsi  jak i  rn iasta.
W trudnych przypadkach moZna stosowaó u1gi.
Rolnicy majq pelrne przywi le jernp.w mieécie od 1 psa ptaci  s iE podatek,
rolnicy nie p?acq podatku od dwóch psów.
W gminachro których mówiq radni ,2e nie uchwalono podatku sq to gminy

typowo rolnicze.Nle mo2e to byó na zasadzier2e pod.atek od nieruchomoi
ci  musi  byó zniesiony.
Radny L.Maksalon -samorzqdnoÉci uczymy siq wszyscloWiedza o samorzqd-
noéci  jeszcze w teren nie c iotar la.
Podatek, o którym mówimy zostanie w¡p?acony do kasy gminy.
Pytal B-urmistrza jaki udzial w bud2ecie gminy bqdzie stanowil
podatek od nieruchomoÉci.
Wypowiedziat siq za pozostawieniern podatku od nieruchornosci zgod"nie
z uchwala podjqtq w tej sprawie na poprzednie_i elesjf RadyÉ
Itadna B.Kociszewska-Pfusia} -równie2 wypowiedziaTa siq za pozostawieniE
pociatku.Podatek od nieruchornoéci jaki placq rolnicy jest sumE
symbolicznq.iest to tylko bezsensowny upór roLników.W roku bie2qcyrn
b€dzie potrzeba wiele érodków finansowych wyd.atkowaó w zwiqzku
z reor$anizacja i utrzymaniem slu2by zdrowia.Budzet central-ny nam
nie wystarczy na finansowanie slu2by zdrowia.
Rad.ny W.fuÉrnierz-musimy w obecnej chwill wziqéó wszystkie aspekty
pod ur.ragq .Rolnietwo jest w tej chwili r,v specyficznym polozeniuo
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Zgadzam siq z tymríe jest to symboliczna kwota mówil radnyrale ze

strony politycznej psuieny atnosferE na wsi.Chlopi sq na.skraju

bankructwa. Sytuacjq zrozumiemy wbedy kiedy braknie 2¡n,moscio

Przewod.niczqcy Rady -ludnoéó miejska w 80 % to synowie rcórki

i  bracia rolników.Zgad.zaT siq z glosem przedmówcYríe rolnictwojest

na skraju bankructwa.lvly wszyscy jesteémy na skraju bankructwa mówi

Frzewod.niczqcy Kady.Ja te2 od jutra moge nie pracowaó i nie bEdq

mie? s ie  za  co  wy2ywlé . I l ias to  p lac i lo  podatek  i  p tac i .- 4 Y

i tadny K.Grabowski  -p ienigdzy grninie jest  potrzeba.Aby zreal izowaó

wnioski z zebran wiejskich te2 potrzbna jest znaczrLa suma pieniqdzy.

Przerwa v¡ obradach sesji.

ittzü@úmrtextrhxadx
r ly jazd na wizjE na uf  . t rzenyslowq w celu dokonania lustracj i

nieruchomoécl przeznaczonych do wykupu na wlasnoÉé mienia komunaL-

nego.

Wznowienie obrad.

Burmistrz-podatek od nierrrcho¡¡escÍ stanowi zrraczn4 czqÉé budZetu,

kwota  n ie  jes t  jeszcze os ta teczn ie  us ta lonarbo n ie  jes t  to  mo2 l iwe.

Rolnicy odmówili podawania informacji soltysom.
Ka?dy podatnik ma prav/o odwolaó siq od ustalenia podatku.

W_przypadku odwolania podatek zostanie skorygowany .
Podatek od rolników stanowi bardzo male sumyrpod koniec roku wcale

nie bqdq zrnienÍone sumy.
Jest pewna grupa rnieszka^'ców wsi rnówit &rrmistrz rktóra przekazaLa
gospodarstwo za rentq lub emeryturq zatrzymujqc sobie dzialkq.

- Flzecz polega na tymr2e osoby te nle provradzq gospodarstwa.

Sa_ to czqsto osoby chorerzniedolq2niatre,  a utrzymujq s iq z rent
i ennerytur.Jest to dla nich pozycja bolesna i bardzo odczuwal-na.
Takie przypadki btdq unarzanernie mo2;na z góry podjqé decyzji,
dopiero po terminle platnoéci wysyla sit kornisjq do zbadania sprawy.
ñadny J.Caban -nie wien za czym mamy glosowaó ¡ezy o uchylenie uchv¡a-
Tyrezy o zróLnicowanie -zmianE stawek podatkowych.
Burmistrz przed chwilq powiedzi a7-r2e riplyvry z tego tytulu mamy
niewielk ie.Uzyskujemy niewielk ie suxny, ale dolewamy kroplq goryczy
kontynuowa,l wypowiedá radny jaka tkwl w spolecznosci wiejskiej.
Sa to ludzie rktórzy nas wybrali i  którzy wierzq ,Ze bÍd¿ieny im
pomagaó.Sq to sprawy bardzo trudne.
Protest odczytany Drzez Pana Przewodniczqcego jest referend.um ziemi
jqdrzejowskiej .Kropla goryczyrto nie ty lko kropla goryczyr
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Dq2ymy do niwelacji rzníszczenia demokracji i  do niewykluczonego
oowrotu liawnego rzqdu.
Zastanówmy siq co zyskujemyra straty b?dq niewymierne.
Radna B.Kociszewska-1"usÍal  n ie walczmy tu o sprawy pol i tycznerrolni-
ków jest  staó na toraby zaplació pod.atek.
ñadny JSCaban -jest to ksztaltowanie naszego byturnaszej éwiad.omoéci,
n ie  chcq tu  n ikogo podsycaé.
Radny R.Kurkowski-Ráda nie jest wybrana po toraby iÉc na ustqpstwa
swoin r,rlrborcom.

Je2e1i uchwalÍmy zniesienie podatku dla rolników, zaraz bqde inne
protesty. l fusfmy dbac o interes mieszka^'cówra1e i  gminy.
l"i.KonÍeczynski-SD-zrryraca si€ z zapytaniem czy rnieszkaricy bloków ptacq
podatk i rn ik t  tego n ie  umie  mi  odpowiedz ieór je2e l i  p lacq  to  czy  za
obrys budynkurczy za kaZde mieszkanÍe.
R.adna D.Kiwlorska wyjaénia przed.mówcy r|e SpóldzielnÍa lv.i ieszkaniowa
jeszcze nie zna te- i  sprawyrale powinien plació ka2dy mieszkaniec
bl  oku.

Radny J.Hatys -na poprzedniej sesji rnówilemr 2e tu chodzi o mininal"ne
kwotyropinia Érodowiska wiejskiego jest  takar2e rolników przyzvtyczaja
siq do wy2szyc|-t podatków.
Jest gcspodarstwo 2o ha z petnym usprzqtowieniemrza mied.zq ;est
renc is tka  ze  s taaym domem, jaka  b tdz ie  sprawj .ed l iwoÉór ;e2e1 i  tego
rolnika zwolnimy od pod"atku ,  a rencistka musi  zaptació.
RaclnY L.l '{aksalon -przewodniczqcy Komisji r¡miosków i uchwal postuluje
o oddalenie wniosku Zarzadu.
Za oddaleniern wniosku Zarzqdu wypowiedzialó s iq B radnychr l l  bylo
przeciwr l  radny wstrzymal s i€ od g?osu.

A d O Temat referuje radna D.Kj.wiorska -delegat sejmiku -amorzq

dowego w Kielcach.
r t  dyskusj i  gZos zabral i ¡
Przewodníczlcy Rady wypowiedzial siq za uporzad.kowaniem oai¡stwa
w istniejqcych granieach.
RacJny J.caban pyta jak sytuuje siq powlatrczy na ten temat juz siq
¡nówl.
Radna D.Kiwiorska -nie wyobra2arn sobieraby Jqd.rzejów nie byl powiatem,
nale2eliby"*y wówczas do Lublina jako Reglon lrlatopolska pó?nocna.
tladny J.caban wysuu/a refleksj.!'rczy staó paiistwo na takie znianv
administracyjne w tak trudnej sytuacji gosoodarcze$.
Radny w.Pocz€ty proponowa] zakoL'\czyó dyskusjE na ten tenat skoro nic
jeszcze konkretnie nle jest wiadomo i przejéé do nastqpnego ponktu
porzqdku obrad.
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Radny L.Maksal-on proponowalraby zaprosió na posiedzenie Rady kogoé

kto uczestniczy w pracach przygotowawczych do tych zmian.

l{.Konieczy/rskl-SD- nusirny dqLyé do tegorabY nasze wnioski zostaly

uwzglqdnione w regionalizacji Kraju.Powinniénny dEzyé do tegorabY

region Éwiqtokrzyski byZ zachowany.

Radna D.Aiwiorska - je2e1i  bqdziemy mÍ1czeé to za nas ktoé podejmle

decyzjq i  bedziemy iezdzió do Lubl ina.

H.Pl ichalk iewicz-SdRP- sprawaro której  s iq dyskutuje jest  to tenat

zastqpczy.Rzuca siq taki ternatrabY odwróció uwagq od innych spraw.
j 'rzeba wracaó do tego so siq sprawdzito.

rLadny l i.Grabowski-trzeba skonsultowaó z wyborcami sprahrq regionaliza-

cj i ra le na dzieú dzis ie jszy jesteémy za biednirabY rearganizowaé Kraj .
i ladna B.Kociszewska-MusÍal pyta 

""utrlt8u 
slu2yó.Uwa2amr2e samorzqd

mówi radna jest pod.stawowq. jednostkqrnaszym rejonem mogE byó Kielce,

po  co  ty le  admin is t rac j i .

Burmistrz -skoro zwrócono siq do nas o oplniq powinni Émy zaiqó

stanowisko jasno i konkretnie.

W tej chwili mamy koncepcje naukowerale od nas zaíqdano takiej opinii.

ir l ie mogq wydaó decyzjirbó nie wien dlaczego ¡' izqd uzywan8towa region

a nie województwo.Nie wi.em jakie kompetencje bQdzie mial reglon czy

województwo.

Je2el i  bqdzie mialo charakter dzielnicy bQdq przeciw.
Jestem zdecydowanie przeciwraby staropolski region kielecczyzna nie

rniala swojego miejsca na mapie.
Proponowa?raby Rada podiEla uchwalg, 2e jest przeciwna regionalizacji

Kraju bez konkretnego podania co siq wiqZe za sprau¡q regionalizacji

Kra ju.

Projekt uchwaly przedstawia radny M.Banasik.

Rada jednogloÉnie powziqla uchwalg Nr IX/68/91 w sprawie opinii

dotyczqcej  regional i  zaej i  Kraju.

/uchwala Nr IX/68/91 w zaT4czeniu d.o protokóLu/.

Ad.1O. Referr-rje Burmistrz.

Pro¡eti uchwaSy przedstawia Rad.zie rad.ny L.lvlaksalon-
przewodniczqcy Komisji wniosków i uchwal.
Rada 23 glosami za przy 3 wstrzymujqcych slq podiqla uchwa?q

nr lX/69/91 w sprawie nabycia nieru"¡e¡1eéci na wlasnoéé mienia komu-

nalnego/nieruchomoÉó niezabudowana w Jqdrzejowie przy ul.Przemyslowejl

,/uchwala Nr IX/69/91 w zaT4czeniu d"o protokólu/.

Rada jednogloénie podjqta uchwalq Nr IX/7O/91 w spra$¡ie babycia

nieruchompsci na wlasno6ó mienia komunalnego/daia?ka polo|ona we wsi
zagaje/  .
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/uchwala Nr lx/7o/91 w zalaczeniu do protokóhu/.

Ad.11. XRada przyjEZa do zatwierdza¡ jqcej  wiadomoéci

informacjq o i,rykonaniu uchwal podjgtych na poprzedniej sesji.

InformacjE przedstawit Radzie Burmistrz.

,/ lnformacja w za},4czeniu do protokó?u/.

Ad.12. InformaciE o stanie prac nad Regllaminem Organizacyit
nym Urzqdu MiejskÍego przedstawia Radzie BuBmistrz.
Infornuje r2e projekt RegulamÍnu Organizacyjnego Urzqd.u ¡{ie¡skiego

zostal ju2 dawno opracowany.
w tei chwili trwaja. nadal prace nad nowq ustawq kompetencyjnqrktóra
zmienia zakres kompetencyjny urzEdu.
vii nowym projekcie mówi si€r Le prze jmowalibyÉmy kornpetencje
z UrzEdu R.ejonowe6¡orteraz ma byó noh¡e porozumienie -przekazanie

przez samorzad zadari UrzEdowi Rejonow€rrlü.
sprawa !{ydzia?u KomunÍkacji -przejqliémy wydzial jako zadanie
kompetencyjnerw nowej ustawie mówi siq o zadaniu wlasnym gminy.
Sprawy te byly przedmiotern dyskusji zarz|du i r,'r poszczególnych
Wydzialach.

Mieliémy dwa warianty opracowania tego projektu.
Pozostawié tak jak podano w projekcie rbqd.á uwzglqdnió koncepcjq
polqczenia ni  ektórych Wydzlalów.
"ecyzja w tej sprawie nale2eó bqdzie do Rady po uprzednim przed.ysku-
towaniu przez Komisje.
Dotychczasowa ustawa kompetencyjna nie by?a doskonala i slusznie
byla krytykowalla,

O przygotowaniach bud2etu informacji udziela p.El2bieta Lachwa-
pracownik Wydzialu Finansowego.
Poinfornowala Radq, 2e termin ustawowy nie btdzie d.otrzymany.Ustawy
docierajado Urzgdu ze znaeznyn opóánieniem.
I'fówila o trudnoÉciach w ustaleniu strony dochodowej bud2etu.
Na dzieñ dzis ie jszy ustal i l iémy ty lko stronq dochodowqrktóra moim
zdaniem mówi la p.Lachwa nie zmieni  s ie.Poinformowala Rad.qrZe jest
to ma?a kwota.
Aby pokryó wydatki brakuje nam jeszcze oko?o 12 mld zl,wynika to
z potrzeb zToíonych przez Wydzialy.
W tym roku jest szczególna sytuacja w bud.2eciernie b€dzie rezerwy
bud2etowuJ.
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H.Michalk j .ewicz-SdRP-pyta czy gminie nie grozi  p la j ta f inansowa.
WyjaÉnienia.  udziela E.Lachwa. Istnieje mo2l iwoÉé zacrüqgniqcia kredytu.
Radny K.Grabowski wnosi o przedlo2enie do tozpatrzenia komisjom
projekt Regulaminu Organizac_vjnego Urzgdu.
Radna B.Kocd:szewska -Musial pyta o terrnin przedyslnrtov¡ania projektu
regulaminv przez Kornis je.
Przewod"niczqcy Rady od.powiadar2e Komisje Rady rozpatrzq projekt
Regulaminu OrganÍzacyjnego Urzqdu w mÍsiqcu kwietniu.
Inforrnacjq o stanie prac przygotovrawczych nad Regulaminem Organiza-
cyjnym Llrzedu Miejskiego i prac przygotowawczych bud2etu Rad.a przyjq-
la Co zatwierd-zajqcej  wiadonioÉci .
Przerwa.
I¡/znowienie obrad.

Ad,1J.  Radni  otrzymal i  harmonogran real izacj i  wniosków
z wyborów do organów samorzqdów wiejskich.
W dyskusj i  g los zabral i :
l{.Konieczytiski-SD-str.¡ierdzar|e postulat odnoÉnie krótkiego odcinka
wodociqgu do Piasków zostal pornini€tyrtrzeba znouru od. nowa zbirraó
p i eniqdze , wykonaó dokurnentacJq.
Byl iÉmy zapewniani  przez ówczesne wlad.zerZe pol¿czenie to zostanie
wykonane.

Wykonali émy dokumentaojq ruzyskali "rV zapewnienie, 2e zostanie pproüadzc
-ne do planu w roku bie2qcym.
Za kosztorys zaplaci lem swoimi pieniqdzmira mi.alem sig z komitetem
budowy rozl iczyórczy w takiej  sytuacj i  ,_ iest  sens ponorv: : ie robié
dokumentycjErpienia_dze 7e24 w bankurdokumentacja jest  gotowarprosi l
o wprohradzenie tego zadania do planu."est  to male zadanie , ty lko
700 mb wodociqgu.rroszq uprzejmie nas ju2 nie obciq2aé dod.atkowa
kwotq  zwróc i {  s iq  p .M.Kon ieczyúsk i .
Teraz nie mailbym odwagi kontynuowal p.Konieczyriski ponowníe iÉó do
ludzi  prosió o skladki  na ten ce1.
lrzewodniezqcy Rady -zadanie to bYd.zie uj€te do planu w zaLeilnoéci
od ppini i  Komisj i  w tej  sprawie.
Rad.ny J.Hatys pyta? czy byl zgloszony vrniosek z Malego Frzgslawia
1r¡ Sprawie budowV droei
naany n,.9351¿it-rr. ="i""ri, w Zagaju zgzoszono wniosek o renont drogi
w kierunku PcR.samochody Fermentowni Tytoniu doje2d2ajq do pGR

w ZagaJu i psuja drogq.lt ieszkaítcy zagaja postulujq o partycy;acjg
Fermentowni Tytoniu w kosztach remontu tej drogi.
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Radny K.Grabowski byl zdanlar2e postulatyrktóre sq zalatwíone odmow-

nle nie muszq byó wprov¡adzane do bud2etu gmÍny.
Przewodniczqcy itady-je2e1i Kornlsje Rady uznaj4r2e danq sprawq tzrebg

zalatwióra bud2et b€dzie opracob/anyrmo2na iE wprowadzié do planu.

R.adna G.Pelka -na zebraniu w Rakowie zgToszono wniosek o przeznacze-

nie z bud2etu érodków na budowq dornu ludowego w Rakowie.

W harmonogranie nie uwzglqdniono wnioskuraby uzyskanq naleZnoéó za
polowania na zwierzynq na terenie danego solectwa przekazywaó na

Yzecz firnduszu wsi..

Radny W.Poczqty wnioskowal o czyszczenie odcinka zrzvtu nieczystoéci

od p.Konieczyúskiego do przepompowni.Ny odcinku tyn jest  bagno"
iY okolicy tego terenu sq. gospodarstwa.
Druga strona rzeki  to wysypisko wszelk ich émieci .

riadny R.Kurkowski odpowiadar2e urzqd jest w trakcie wykonywania tych
p r a c .

Radny M.Koniusz-chcemy doprowadzió do budouy szkoly w LysakowÍe.
rtadny L.Maksalon -jest to inwestycjarktóra mo2e byé prowadzona p?zez

Kuratora.C"y wejdzie do planu nie wiem.Bqdq prosül o wsparcie tego

zadanla.Je2eli w bud2ecle zostana przewidziane "rod.ki f inansowe na tel

cel  robota ruszy.
Przewociniczq,cy RadY poinformowalrZe czynione sq staran1a o pieniqdze

na konlynuówanie prac przy OSM.
Soltys SEk-Wolica-monitowal odnoénie remontu szosy na odcinku
ChwaÉcice -Wol ica.

Ilemontowaliémy w czynie szkotqraby ciano nam material na remont drogi
prace wykonymy w czynie spolecznyn.
Soltys Wi erzchowski -Lécin-prosil, aby Burmistrz przeanalizowal wnioski
czy s4 rzeczowo zalatwione.
Vr'nioskowal o zatrud.nianie bezrobotnych do czyszczenia miasta.
i

Przepusty drogowe sq zawalone émieciami..Ludzie nie wÍdzq tegoráe
níszezq siq drogirgrnina powinna wysunqé propozycjE organizowania
czynów spolecznych.
l'rzewodniczq.cy RadY -sami powinni scie organizowaó sobi e czy''y
spoleczne na wsiachra nie Burmistnz.

"adna G,Pelka wnioskowala o zahohenie wod.y w szkole w Rakowie.
dadny A.Ciesielski monitowa? o zainteresowanie sÍe sprawq zbiornika
wody w l tn ichowierktóry jest  s iedl iskien malar i i .Jeden z rolnlków
postawil w pobliZu zbiornil<a chlewniq na 2OO sztuk éwlrirfekalia
przenikajq do studni.l{okó} jest kilka gospodarstw.Woda jest niezdatna
do pi.cla.'.Dtra¿ po|arna z tego zblornika nie korzysta.

Jest to zbiornik stra2y.
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Fo przedyskutowaniu harmonogram przyjqto.

Ad.14. Informacje o dziatalnoÉci Sejmiku "amorzqd.owego

zToLyTa Rad.zie radna D. Kiwiorska-d.e1egat sejniku.

fnformacja zostala przyjqta do zatwÍerdzajqcej  wiadomoéci .

Ad..15. Radny K.Grabowski wni.ós} uwagq dotyczqcq niezgodnoécl
Statutu GmÍny z ustawq o sarnorzad.zie terytorialnymra mianowicie
ttHrt.J0 ust.Zrpkt.S jest zapisaner2e do zad.aít 'arzadu naJ-eby:
rrzatrudnianie i zwaLnianie kierowników gminnych jednostek organizacyj'
nychr r .

W Statucie ten zapis pominiEto.
Czy mo|erny zmienió ustawq sejmowq?
Przewodnicz1cy Rady -wiadomor2e nie mo2emy.
{{adna D.Kiwiorska -skoro uwaga wplynqta w tej chwili trudno siq do
do tej sprawy ustosunkowaó.
Przypominam sobie rnówi?a radnar 2e wiele poprawek do Statutu wniosty
Komisje i  radni  na sesjach.Zapis t rzeba zmienié.Zwrócí la uwagEr2e
przep isy  sq  n iespó¡ne.
Proponowala nie dokonywaó poprawki  na dzis ie jszej  sesj i .
Trzeba to sprawdzió.
Przev¡odniczqcy l i.ady proponuje powolaó KomisjE.

ttadna Kiwiorska wspólnie z radca urzqd"u przeanalizujq zgzoszon4
uwagq i wniosa poprawkq.

Ad.16. ñadny rJ.KuÉrnÍerz prosll o oddelegowani.e pracownika
Wvdzialu Geodezji i  Gospodarki Gruntami do Potoka Wielkiego celem
wyznaczenia páaskowni na opuszczonym gruncie klasy z.
Wnioskowal o dokonanie remontu drogi wojewód.zkiej przez l,ysakowy
v/ kierunku Krzcitcic co najru:ÍeJ w tym roku.
'd okol icy wysypiska sq lasy chlopskie.r iysypisko Smieci  dewastuje
okoliczny teren i wplywa na zagro2enie Érod.owiska.
Jaka jest gwaranc j aráe na slf lrtek dlaszego vrysypywania émieci lasy te
nie u1egn4 dewastacji i  kto da wówczas odszkodowanle.
Burmistrz -czy wysypisko émieci stanowi zagro2enie dla otaczajqcej
przyrody przeprowadzono badanie i stwierdzonor2e takiego zagroáenia
nie ma.Tak mówiq eksperci  ¡czy s iq nie mylE ja nie wlem stwierdza
Burmistrz.Teren wysypiska ma byó obwalowany dookola.Byla koncepcja,
aby pod warstwq betonu poToLyó folÍE zamiast papy.Teren ten ma byó
odlzolowany od przenikania zatrucia do gleby"
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Odnoénie drogi  n ie wiem czy to jest  moZl iwerabY umieÉció w planie

bud2etu.

Sprawa aktualnie utrzymywanego wysypiska émleci"Czy z tei strony

nie ma zagro?enia nie wlemrsq tu pewne zaniedbania ze strony

RPGK1MTa dlatego jest  zaÉmieconer2e émieci  te nie sq odpowiednio

ubi  jane,

Przewodnicz4cy Rady -droga w Potoku byla dewastowana ptzez

kilkakrotne wykopy przy budowie wodociqgu.lvykonawca miaZ naprawió

drogq.
Radna B.Kociszewska-l ' lrsial informuje radnychr|e w íJrzqdzie irt iejskia
jest stanowisko pracy d/s ochrony Érodowiskd i tam nale2y zg}eszaé

tego typu sprawy.

Hadny W.Poczqty-po co wykonywaó ekspertyzq skoro jest na to wla$ci-

wa dokurnentac ja. -

Radny A.Cie$ielski wniósl o zalnteresowanie sie sprawA zatrudnienia
inkasentów na targowicy,
tlaciny K.Grabowski-wplynqly do mnie dwa protesty w^sprawie optat

za  loka le  u2y tkowergdz ie  p lacono 15  tys ,z | .za  I  m¿,  a  za  magazynowe
8 t : , 's .  z? od 1m¿ powierzchni .

0d.  1 marca wzrosly op&aty caloéciowo d.o 50 tys.  zk 
"^ 

*2,
Ii/ zwiqzku z tymraby op?acié czynsz trzeba. podnieéó ceny uslug
o 13O %.
Przewodniczacy Rady -Zarz4d winien zrewidowaó stawki czynszu.
"a.ina B.Kociszewska-lfuaial -czy Zarz1d. rna prawo podejmowaó tak
kilkakrotn4 zr,vy2kq oplat.Jest to zbyt wygórowane, w takiej sytuacji
btdziemy zamykaó sklepy i  wychodzió na ul icq.
rrzewodnicz4cy Rad.y zwraca siq d.o radnej Kociszewskiej-lü:sia1,
przyponinajqcr2e Rada upowa2nitra Zara4d do pewny ür dzialaú
rv in ieniu Radyrco nie znaczyr2e Rada nie ma tu nic Co powiedzenia.
Radna Kociszewska-r' irsial wnioskuje o ustalenie stawek rnaksymalnych
xksxs przez Radq skoro Rada ustali la stawki minimalne.
Radny R.Kurkowski -chcialbymraby Rada nie zapominala do czego
upor+a2ni la Zarzad. 

^
te ceny 50 tys.zl za mt r,,rynikaly z rninimalnych cen rvnk:t¡ych
w JgdrzejonÉ, w centrum mlasta musi  byó te 50 tys.z l  za m..
Ka?dy povrinien handlov¡aó takraby zarabiaó dIa miasta i dla siebie.
ftArÉddrr w swoim punkcie napraw uruchomil sobie sklep dobrze
prosperujqcy.Barr fBistrot t  jest  w praktyce pi  ja ln iq piwa, k ierownik
jednostki mo2e zwróció siq do Zarzqdu o zmianE stawek.
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Soltys Sqk -l iolica -zwróei?. siq z wnioskiem o hykonanie zadaszenia

na przystanku ilaków-ezarnocj,ce.

H. i ' , l ichalk ierv icz-SdRP-zauwa2ylem jednor2e droga do celu jest  poprzez

podnoszenie op?at i  podatków.roprzednis wladza w tym teniacie coÉ

usi?owa?a robió.

Pytalco Rada robi w temacie Zastqpcy Burmistrza.

Jes t  dz ik ie  p rze jsc ie  od  Os ied la  Zachód do  A1.J  P i l sudsk iego.
i ' rzeba siq zastanov¡ ió i  d,ojÉó do porozumienia r  * l ré" ic ie lami pose-

sj i  ,aby mo2na na tym przejscj .u wykonaó chodnik.

Po ostatnich pcd.wyükach cen bi letów znacznie wiecej  osóbrmlodzie2y

szko lne j  chodz i  tq  Éc le2kq.  . .t 'rzewodniczqcy Rady udziela wyja"nienia H.ivlichalkier'viczor.¡l. odnoÉni.e
É c i e Z k i .

lla pan racjq mówi przewodniczqcy zvúracajac na to uwagq.
wszyscy jesteémy niezdyscypl inowani.  1 ' """r  ten przewidziany jest

pod budowE banku.
Iladna B.Kociszewska-' 'hsia? zwrócila uwage radnemu R.Kurkorvskiemu

na nietaktowne zachowanie jako rdanego i kierov¡nika wydzialu

w stos'¡ku do je j  osoby. iako radneirktóra zwróc1?a siQ z konkretnq

sprawa do wydzialu.Stwierdzila w swojej vq¡powiedzi rLe nie Zyczy

sobie takiego kieror.¡nika w UrzqdzÍe.
rtadny K.Grabowski zwróeil uwagqr2e jego zdaniem Zarz4d za du2o
wchodzi w kompetenc je Rady. tarz4d za du2o upravrnie¡i hierze sobÍe

samoczynnj.e.f;rzedszkola to sprawy Rad"y, arn nie Zarz4du.

Radny L.lt{aksalon wnioskowalraby 
'Zarzqd 

na ka2dej sesji sk}adal
sprawozdanie ze swojej  dzialalnoríc i  miqdzy sesjani .
Nast€pnie pytal jak zostala zalatwiona sprawa przeznaczenia buCynku
OHP d1a Szkoly Specjalnej .
r-rzewodnicz4cy Rady ud.ziela radnemu wyjaénienia.
W?aécic ie lem budynku zosta?o ustalone Jgdrzejowskie tYzed.siqbior-

stwo Budowlane i staje siq wlaÉcicielem budynku po wplaceniu pewnych
kwot za modernizacjE budynku.
A przeznaczeniu budynku btdziemy wszyscy decydowaó.Mamy go sprzedaó,
a nie daó bez wzgl€du na to czy ma to slu2yó dzieci omrczy komu
innerm-I.

Budynek ten wart jest okolo 5 m1d zl.Jeélf Kuratorium chce ten
budynek d.Ia "zkoly "pec jalnej musi zaplacié. -
Radny L.Maksalon -je2eli bud.ynek jest rvlasnoÉciq JpB ,nie widzE
potrzeby decyzji Rady o przeznaczeniu budynku.
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Przewodniczq.cy Rady -wlaÉcicieLem jest ustalone JPB, je2e1i sprzeda
budynek Rada zyska z tego tytutu okolo 2 mJ.d. zl.
Radny L.lvf.aksalon-sprawa basesnu przy nowo budowanej szkole- Kurator
mówir2e najpierw dzieci  specjalnej  t roski  d.opiero basen.
Przewodniczqcy Rady -Kurator do tego ternatu podchod"zi zloÉ1iwie.
i l rócono do dyskusj i  na temat przekazania przedszkol i .
i ladna B.Kociszewska- l"rusial-¡ 'omisja ustal i?a 2e o rozwiazaniu
przedszkol i  ma zadecydowaó Rada.
Kadna B.Rogulska -byla przeciwnaraby na ka2dej sesji skladaé infory
macjg o pracy ZarzEdurwówczas porzqdek obrad. sesji btdzie przelado-
wany tylko informacjani tego typ,u.
Od tego jest Komisja Rewizyjna.*rzeba wierzyó Komisji Rewizyjnej.
Zdaniem radneJ nie zachodzi potrzeba skladania informacji o wykona-
niu uchwa? z sesj i  na sesjq.
Radny R.Kurkowski-nie lubiq byó bi ty i  n ie odezwaó siq.Jest  n iesto-
solvnym wystqpienie radnej  K, . , ,c iszewskiej- l fusia} na sesj i r2e nie Lyczy
sobie takiego kierorrnika.
.Ia iako mlodszy nie wypowiedzialem tego co rnyÉ1q na ten temat.

- Ec.bdfRao.ny K.ÉaiQ€ -mieszkancy Zagaja zwrócil i siq do Zaklad.u Energetycz-
nelo o wymianq transformatora ze wzgTQdu na bardzo niskie napltc1e,
zrobíono tylko pomiar i na tym siq skor¡czylo.fuosil o interwencjg
w tej sprawie.Prosil ponadto o wywieszanie do publicznej wlad.omoÉci
wykazu rol-ników zagajarktórym zarzad. umorzy podatek.
O to dopominajq s iq mieszkaúcy Zagaja.
Radna G.tnü<ar Leksa-jestem zaskaezony tymr2e zd.aniem radny¿¡ za
du2o 7'arzad" Zyczy sobie czynszu za 1 n2 powierzchnirbytbym zaskoczo-
nyrgdyby rnówionor2e za mato.koszq wzi1éó pod ur^¡agE to mówil radny
i le w r fRrgedzist t  kosztuje uslugarpoza tyrn ma sklep.Je2e1i  Rada
uwa?arLe 30 tys.z1.  jest  za du|o ustal ió powinna wysoko6ó stawki .
Radny R.Kurkowski stwierd.zar2e nikt siq nie zwróclt d.o zarzqdu
o obni2enie czynszu w barze.Je2el i  kíerownik baru uwa2a ,2e czynsz
jest za wysoki powinien siq zwrócié do Zarz4du o obnj.áenie czynszu.
iiadny \¡í. l¡Ioániak -2acen 1okal w ,lgarzejowfe nie stoi pusty z tego
powodur Ze Zarz4d ustali l  taki, a nie inny czynsz.
Tych luozirktorzy naprawiajg telewizory jest za dulo w Jqdrzejowie.
Nasuwa siq pytanie skqd pieniqdzy ,skoro zqdaú jest  tak wj .e le.
r tadna D.Kiwiorska 'z orzykroÉciq obserwujQ,r2e nasza Rada zamienia s iq
w plrskówkE.Przykro mi panie radny Grabowski mówi radnarpan ma d.onoény
g losra le  n ie  zawsze ma pan rac jq .
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Pani lekarz potraf i  a2 tak obra2aó innychrszanujny s iebie,  bo stanie-

ma s iq  poÉmiewisk iem,  a  n ie  o jcami  tego rn ias ta .
Radny K.Grabowski  przeprasza za zachowaniertwierdzacr2e nigdy slq nie

zgodziraby cokolrEiek bylo robione niezgodnie z prawem.

Radnlr  J. l latys stawia wniosek o zamkniqcie obrad sesj i - .

I l . l f ichalk iewisz-SdRP-pyta czy podjqcie decyzj l  o l lkvr idacj i  Przedszko.

1a bylo zgodne z prawem czy t 'e|  níe.
Sprawq tq skierowano do wyjasnienia Komisj i  i lewizyjnejrktóra udziel i
wyjaénienia i t r  te j  sprawie na nastqpnej  sesj i .

4 d . 1 7 . Le wzgl-qdu na wyczerpanie porzqdku dziennego
'rzewodniczqcy itady zamknql obrady fX sesji.

' ,1 zwi1zlr.:a ze zbli¿ajqcymi siE éwiqtami Widkiej i$ocy
zToLyT Radnym i  goÉciom zaproszonym 2ycaenia.

I)rotokólowala: Przewodn:-cz4cy

RadY i ' i iesikiej w Jqdrzejowie

Tadeusz Lato


